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A testületi ülés helye: Polgármesteri Hivatal, Tanácsterem
2163 Vácrátót, Petőfi tér 3.

Jelen vannak: Spiegelhalter László polgármester

Lukács Bálint PB elnök
Csonka Ferencné PB tag
Nábelekné Dobrovócki Adrienn külső tag
Turányik Jánosné külső tag

Matyó Anikó  aljegyző

Meghívott vendégek: Bíró Istvánné pénzügyi előadó
Jegyzőkönyv-vezető: Mikes Nóra igazgatási előadó

Lukács Bálint a Pénzügyi Bizottság elnöke köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Pénzügyi 
Bizottság 4 tagja jelen van, a Bizottság határozatképes, majd ismertette a napirendi pontokat. 

A Pénzügyi Bizottság a napirendi pontokra tett javaslatot egyhangú 4 igen szavazattal elfogadta.

Napirendi pontok:

1./ 2015. évi költségvetés megtárgyalása.
2./ DMRV Zrt. bérleti üzemeltetési szerződés és megállapodás ismertetése.

1./ Napirendi pont:

Tárgya: 2015. évi költségvetés megtárgyalása.

Lukács Bálint PB elnök kérte, hogy amennyiben van kérdés a napirendi ponttal kapcsolatban, azt tegyék fel.

Spiegelhalter László polgármester  ismerteti a 2015. évi költségvetés tervezet elkészítését. Kiemeli az egyéb
dologi  kiadások  sor  jelentőségét.  Elmondja,  hogy  állásfoglalást  kért  az  Önkormányzat  a  Pest  Megyei
Kormányhivataltól  ennek  jogszerűségére  vonatkozóan.  Az  elmúlt  időszakban  megrendezésre  kerülő
rendezvények bevételeit ismerteti. A HSE a Magyar Buli megrendezésével  100-150 eFt-os tiszta nyereségre
tett szert. Bízunk abban, hogy a későbbiekben egyre kevesebb önkormányzati támogatást kell nyújtanunk a
részükre.  A költségkeretet  indokoltnak  tartja.  A Bertinkei  favágás  kapcsán  kiderült,  hogy szerszámaink
egyáltalán  nincsenek,  ezért  106.660,-Ft  értékben  vásároltak  különböző  eszközöket.  5  közfoglalkoztatott
személyt  kapunk,  akik  segíteni  fogják  a  munkát.  Kérte  a  képviselőket,  hogy nyilatkozzanak  majd  arra
vonatkozóan, hogy szeretnének-e tiszteletdíjat igénybe venni.

Csonka Ferencné PB tag megkérdezte,  hogy miért  szerepel  az 1.  számú mellékletben a művelődési  ház
költségvetése? 

Bíró Istvánné pénzügyi  előadó elmondta,  hogy egy évre  megtervezték a  művelődési  ház költségvetését,
mivel csak 2015. január 31. napján fog megszűnni az intézmény, mint önálló intézmény.

Csonka Ferencné PB tag megkérdezte,  hogy az 1/A.  működési  bevételeknél  miért  van 6 millió  forintos
hiány?
Mi került betervezésre itt? Hogy áll Dudás Ferenc ügye, mi lett a peres eljárás eredménye? A késedelmi



kamatok  nem  lettek  szerepeltetve.  (Az  elmúlt  évben  feltettem  márt  ezt  a  kérdést.  Amennyiben  ezt
részletekben  nem teljesítette, milyen előrelépés történt?)

Spiegelhalter  László polgármester  elmondta,  hogy dr.  Gulyás  Lajos  ügyvéddel  már  egyeztettek ebben a
dologban, és abban maradta, hogy még egyszer megkeresik Dudás Ferencet, az egyösszegű fizetéssel, és ha
ezt nem hajlandó teljesíteni, akkor fizetési meghagyást nyújtanak be ellene a Bíróságon.

Csonka Ferencné PB tag megjegyezte, hogy a 3/A táblában a közutak üzemeltetésére 50%-os változással
terveztünk  ez  miből  adódik? A háziorvosnál  és  a  fogorvosnál  is  kevesebb szerepel,  ennek mi  az  oka?
Mennyi bevételre lehet számítani a tornacsarnoknál?

Bíró Istvánné pénzügyi  előadó elmondta,  hogy a  közutak esetében csak a kátyútalanítással  terveztek.  A
közvilágítás díja lecsökkent a tavalyi évhez képest, mert már figyelembe vették a korszerűsítésből adódó
energiacsökkenést.  A háziorvos  és  a  fogorvos  esetében pedig  a  tavalyi  fogyasztást  vették  alapul,  abból
indultak ki. A tornacsarnok esetében már 2,7 millió Ft befolyt a veresi kézisektől (bérleti díj), ebből már
látszik, hogy idén több lesz a bevétel.

Spiegelhalter  László polgármester  hozzátette,  hogy  szombat  és  vasárnap  is  vannak  rendezvények,  ami
szintén növeli a bevételt. 

Csonka Ferencné PB tag A 3/B tábla- a 151 millió Ft-ból állami 85 millió Ft és a saját bevétel 66 millió Ft. A
3/D tábla – talajterhelési díjnál terveztünk a 7. számú táblázaton látszik – a talajterhelési díj, melyből 100 e
Ft folyt be, igen kevés, holott tudjuk, hogy sok ingatlanon nincs még bekötve a csatorna. A 3/E táblával
kapcsolatban elmondta, hogy állami támogatást nem kapunk a polgármesteri tiszteletdíjra sem most, sem
korábban. Ennek összege 4,2 millió Ft, melyet a civil szervezetek támogatására költenének. Addig nem tudja
elfogadni  a  polgármesteri  tiszteletdíjjal  kapcsolatos  dolgot,  ameddig  nem  jön  meg  a  Kormányhivatal
állásfoglalása.
A 4. számú táblában a 151 millió Ft részletezésre került. 
3/F táblázatot javítani kell, de ezt a pénzügyi előadóval már megbeszélte.
Az 5. sz. tábla - a beruházási kiadásokkal azért nem tudok egyet érteni, mert a ciklusprogramot még nem
állították  össze.  Részéről  elsőbbséget  élvezne  a  csapadékvíz  elvezetés  megtervezése  és  a  mini  csoport
beindítása. A költségvetésbe nem lett tervezve a tiszteletdíjjal sem, nem érti, hogy ez miért van így, holott
erről még nem is beszéltek.

Matyó Anikó aljegyző közölte, hogy nem terveztek a tiszteletdíjjal, mivel nincs rá keret. Tudja, hogy néhány
képviselő azt sérelmezi, hogy egyáltalán nem kaptak lehetőséget arra, hogy lemondjanak a tiszteletdíjról.
Természetesen nincs akadálya annak, hogy erről döntsön a testület.

Csonka Ferencné PB tag sérelmezte azt is, hogy a polgármester úr a Kistérség újságban úgy nyilatkozott,
hogy sem ő, sem pedig az alpolgármesterek nem vesznek fel tiszteletdíjat,  de a testület tagjait meg sem
említette, holott ők sem vesznek fel tiszteletdíjat.

Spiegelhalter László polgármester elnézést kért a kellemetlenségért.

Csonka Ferencné PB tag javasolta, hogy a rendelet 6.§ (1) bekezdésében szereplő 10 millió Ft-os keretet
csökkentsék. Ezt már a korábbi költségvetések tárgyalásánál is kérte.
A 7.§ (1) Áht. A költségvetési rendelet lehetővé teheti a kiadások közötti átcsoportosítást?

Matyó Anikó aljegyző közölte, hogy ez az átcsoportosításokat teszi lehetővé, ezt úgy kell tekinteni, mintha
egy puffer összeg lenne, melyből 500.000,-Ft-ig dönthet a polgármester önállóan. Nem lenne jó, ha minden
egyes 50 e Ft-os kifizetés miatt testületi ülést kellene összehívni. Ebből a összegből olyan dolgokra lehetne
költeni, melyre nincs a költségvetésben keret. 

17.30 órakor Horváth Mátyás képviselő megérkezett.

Spiegelhalter László polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy ki lesz írva óvodára pályázat, ezt biztosan
tudja, és már egyeztetett is az óvónőkkel. Úgy hallotta, hogy lesz csapadékvíz elvezetésre is pályázat kiírva,



amire szintén be lehet majd nyújtani pályázatot. Vannak sajnos váratlan kiadások is, ilyen többek között a
vízkár-elhárítási terv és környezetvédelmi program felülvizsgálatának a díja. Ezek olyan dolgok melyeknek
meg kell lennie, különben pályázatokat sem lehet benyújtani. 

Horváth  Mátyás képviselő  szerint  az  elkövetkezendő  időszakra  vonatkozóan  fontos  a  ciklusprogram
elfogadása, melyet a megválasztástól számított 6 hónapon belül kell elfogadni. Az Áht. hivatkozás szerinte
nem jó a rendelet előterjesztésébe, ezt javítani kellene.

Matyó Anikó aljegyző közölte, hogy az Áht-s hivatkozás jó, ezért azt nem kell javítani. Elmondta továbbá,
hogy a képviselők ígérték, hogy javaslatot tesznek a ciklusprogramhoz, de eddig ezt csak Csonka Ferencné
küldte meg. 

Csonka Ferencné PB tag azért gondolja, hogy a ciklusprogramot fontos elfogadni, mert az abban foglaltakkal
a költségvetésben tervezni kell.

17.38 órakor Wildmann Erika képviselő megérkezett.

Matyó Anikó aljegyző részletes tájékoztatást adott az óvodai csoportbővítésről.

Spiegelhalter  László polgármester  felvázolta  az  elképzeléseket  az  óvoda  bővítéssel  kapcsolatban.  Az  a
legfontosabb, hogy költséghatékonyan legyen kialakítva az óvoda épülete.

Matyó  Anikó aljegyző  javasolta,  hogy  a  költségvetésben  hagyják  benne  az  egyéb  dologi  kiadás
(polgármesteri keret) összegét azzal, hogy a polgármester nem költ addig ebből a keretből, amíg nem jön
meg a Kormányhivataltól az állásfoglalás.

Csonka Ferencné PB tag javasolta, hogy a polgármesteri keretből legalább 2 millió Ft-ot tervezzenek be a
civil szervezeteknek.

Horváth  Mátyás képviselő  hozzátette,  hogy  azért  lenne  fontos  tudnia  a  Vácrátóti  Hagyományőrző-  és
Faluvédő  Egyesületnek,  hogy  mennyi  lesz  a  2015.  évi  támogatásuk,  mert  el  kell  fogadniuk  a  saját
költségvetésüket is. Az ígéretekre sajnos nem tudnak alapozni. Szerinte ez így lenne szabályszerű!

Lukács Bálint PB elnök szerint  ha keretet  határoznak meg az rugalmasabb,  több lehetőséget  biztosít.  A
Kormányhivatalból  már  van  szóbeli  állásfoglalás  a  polgármesteri  tiszteletdíjjal  kapcsolatban.  Neki
szimpatikus az, hogy a polgármester jó dolgokra használja fel a pénzt. 

Horváth Mátyás képviselő közölte, hogy abban az esetben ha megjön a Kormányhivatal írásbeli állásfoglalás
akkor el tudja fogadni ezt a dolgot. 

Lukács Bálint PB elnök közölte, hogy alapból olyan dolgokat nem tesznek, melyek szabálytalanok lennének.

Horváth  Mátyás képviselő  kijelentette,  hogy  azért  kell  az  állásfoglalás,  mert  nincs  ebben  a  dologban
gyakorlata a testületnek.

Lukács Bálint PB elnök hozzátette, hogy minden testületi ülés alkalmával tájékoztatást ad a polgármester úr,
hogy mire költ  a keretéből.  A polgármester  úr  piaci gondolkodású, jól gazdálkodik a kerettel  és korrekt
módon el is számol vele. Ez véleménye szerint egy nyertes dolog mindenki számára.

Matyó Anikó aljegyző kijelentette, hogy a költségvetésről dönteni kell. Ha esetleg megpántlikázza a testület
a  pénzt  akkor  arra  a  civil  szervezetek  biztosan  igényt  fognak tartani.  Arra  szeretnék  ösztönözni  a  civil
szervezeteket, hogy próbáljanak meg saját bevételhez jutni és ezért mindent meg is tegyenek.

Spiegelhalter  László polgármester  megerősítette  az  aljegyző  által  elmondottakat.  A Kormányhivatalból
várják  az  írásbeli  állásfoglalást  ebben  az  ügyben.  Elmondta,  hogy fontos  a  közeljövőben  megoldani  a
művelődési ház hangosítását is, ezen kívül mobil ruhatárat is ki kellene alakítani. Terveik között szerepel
megvalósítani a termelői piacot is. Új hálót rendeltek a sportpályára, és támogatták a Karate HSE-t 100.000,-



Ft-tal, mivel megvásárolták a tatami szőnyeget.

Csonka Ferencné PB tag szerint a termelői piac megvalósítását szintén a ciklusprogramban kell megemlíteni.
Biztonság  érzetet  nyújt  a  civil  szervezeteknek,  ha  a  költségvetésben  biztosítanak  nekik  egy  bizonyos
összeget. A Karate részére a 100 e Ft már kifizetésre került. Sérelmezte továbbá azt is, hogy közpénzből nem
lehet pl. szórólapokat nyomtatni helyi vállalkozónak. 

Spiegelhalter  László polgármester  elmondta  hogy  a  szórólap,  amit  megemlítettek  9.000.-Ft-ba  került,
melyből a vállalkozó a saját nyomtatási díját kifizette.

Horváth Mátyás képviselő szerint a ciklusprogram egyeztetése érdekében személyesen kellene egyeztetniük
a képviselőknek. 
Megjegyezte, hogy ő az Egyesület éves beszámolóját csatolta a költségvetéshez, de nem látja a Vácrátóti
KSE és a Karate HSE beszámolóját. Szeretné, ha a következő ülésre ezt az egyesületek pótolnák. 

Spiegelhalter László polgármester közölte, hogy a Vácrátóti KSE és a Karate HSE már 2014. októberében
beszámolt a testületnek, külön napirendi pont keretében, ezért nem került ismét benyújtásra a beszámoló.

Horváth  Mátyás képviselő  megjegyezte,  hogy a  Vácrátóti  KSE elnöke  még  mindig  nincs  bejegyezve  a
cégbíróságon, amit minél előbb pótolni kell. 

Matyó  Anikó aljegyző  kérte  a  képviselőket,  hogy a  testületi  ülés  keretében  nyilatkozzanak  arról,  hogy
szeretnének-e felvenni tiszteletdíjat!

Horváth Mátyás képviselő javasolta, hogy ezt a kérdést vegyék fel a testületi ülésen és utána döntsenek erről.

Csonka Ferencné PB tag közölte, hogy meg vannak sértődve, mivel meg sem kérdezték tőlük, hogy akarnak-
e tiszteletdíjat, vagy sem, szerinte ezzel törvénysértést követtek el. 

Matyó Anikó aljegyző javasolta, hogy egységes álláspontot alakítsanak ki, ebben a témában.

Lukács Bálint PB elnök,  Nábelekné Dobrovócki Adrienn külső tag és  Turányik Jánosné külső tag szerint
nem kell kirészletezni, hogy mire költhető el a polgármesteri keret. 

Lukács Bálint PB elnök javasolta külön-külön elfogadni a javasolt kiegészítéseket:
1./a  Pénzügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületi tiszteletdíjakra vonatkozóan a napirend felvételét,
továbbá, hogy a Képviselő testület tagjai nem terveztik a tiszteletdíjat igénybe venni. - .  4 IGEN
2./ a Pénzügyi Bizottság javasolja a önkormányzati jogalkotás szakfeladatból a 700 e Ft  átcsoportosítását,
a  következők  szerint:  300 e  Ft  Vácrátóti  KSE,  300  e  Ft  a  Vácrátóti   Hagyományőrző-  és  Faluvédő
Egyesület, 100 e Ft a Karate HSE részére - 4 IGEN
3./ a Pénzügyi Bizottság javasolja, hogy az önkormányzati jogalkotás egyéb dologi kiadások szakfeladatról
a polgármester addig ne eszközöljön kifizetést, amíg a Kormányhivatal állásfoglalása meg nem érkezik – 3
IGEN 1 NEM
4./  a Pénzügyi Bizottság javasolta a tartozásállományt 10 millió Ft-ról 5 millió Ft-ra csökkenteni – 4
IGEN
Mindenki  tudja,  hogy  a  Kormány  egyre  nagyobb  mértékben  csökkenti  az  önkormányzatoknak  adott
támogatásokat. A polgármester igyekszik, hogy minél hatékonyabban és önállóan el tudja látni a feladatát.
Kérte a képviselőket, hogy mindenben segítsék a polgármester munkáját.
Mivel a Pénzügyi Bizottság részéről további észrevétel nem volt, ezért az alábbi döntést hozták.

Vácrátót  Község  Önkormányzat  Képviselő-testület  Pénzügyi  Bizottsága  3  igen  és  1  nem szavazattal  az
alábbi határozati javaslatot hozta:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, Gazdasági,
Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának 1/2015. (II. 17.) számú határozata:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi Bizottsága a kiegészítésekkel együtt javasolta
elfogadni a testületnek a 2015. évi költségvetést. 



Lukács Bálint PB elnök mivel  nagyon elhúzódott  az 1.  napirendi  pont  tárgyalása,  ezért  kérte,  hogy a 2
napirendi pontot a testület tárgyalja a bizottság előzetes egyeztetése nélkül.
Mivel több hozzászólás nem volt mindenki megjelenését megköszönték és az ülést 18.20 órakor bezárta.

Kme.

       Lukás Bálint                        Mikes Nóra  
  PB elnök                           jegyzőkönyv-vezető
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